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Zápis ze 4. zasedání Zastupitelstva městyse Choltice 
konaného dne 30. 6. 2014 od 18.00 hodin 

ve slavnostní místnosti Zámecké restaurace v Cholticích 
 

Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva městyse Choltice (dále jen jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 18:00 hodin starostou městyse Mgr. Tomášem Bolkem. 
 
Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno, a že je přítomno 10 členů zastupitelstva, 
a to Mgr. Tomáš Bolek, Mgr. Jan Pavlík, Jana Augustinová, ing. Marie Fižová, Hana 
Kolářová, ing. Miroslav Horák, Zdeněk Kolbaba, Pavel Kváč, Bc. Lukáš Sůra a Pavel 
Vančura, což je 91 % z celkového počtu všech členů zastupitelstva.  
Omluveni jsou: Miroslav Šupík 
Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Účast veřejnosti:  23      
Hosté: ředitel ZŠ Choltice Mgr. Aleš Kalina a zástupci pedagogického sboru, členové 
petičního výboru p. Moravec, Zelenka a Vavříček 
 
1. Zahájení 
1. 1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Starosta navrhl určit zapisovatelem Bc. Lukáše Sůru a ověřovateli zápisu Zdeňka Kolbabu 
a Pavla Kváče.  
 
Diskuse: bez  
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Choltice určuje zapisovatelem Bc. Lukáše Sůru a ověřovateli 
zápisu Zdeňka Kolbabu a Pavla Kváče. 
 
Hlasování 
Aug Bol Fiž Hor Kob Kol Kva Pav Sůr Šup Van 
+ + + + + + + + + O + 

Výsledek hlasování: Pro: 10      Proti: 0     Zdrželi se: 0      
Usnesení č. 1/4/2014 bylo schváleno. 
 
 
1. 2. Schválení programu 
Starosta seznámil zastupitelstvo a přítomné s návrhem programu. Vyzval zastupitelstvo k jeho 
případnému doplnění a ke schválení.  
 
Navržený program: 
1. Zahájení 
2. Závěrečný účet městyse, účetní závěrka a zpráva o výsledku přezkoumání 

hospodaření městyse Choltice za rok 2013 
3. Rozpočtové opatření č. 5/2014 

Pardubická 78, 533 61 Choltice 
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4. Petice za zachování stávajícího počtu tříd a personálního obsazení prvního stupně 
ZŠ Choltice. 

5. Informace o probíhající akci Revitalizace biotopů v PR a EVL Choltická obora 
6. Informace o přípravě akce Odkanalizování severozápadní části Choltic 

a rekonstrukce místních komunikací ulic Hellichova a U Školy 
7. Informace o inventuře sbírek na zámku Choltice 
8. Informace o průběhu Komplexních pozemkových úprav.  
9. Informace starosty o aktivitách městyse od posledního jednání zastupitelstva 
10. Různé 
 
Starosta navrhl doplnění informací v bodě 10. Různé o: 

• Informace o provozovně na zpracování dřevního odpadu v jedousovském kravíně 
• Informace o činnosti Obecní stráže 

 
Diskuse: bez  

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje program zasedání. 
 
Hlasování 
Aug Bol Fiž Hor Kob Kol Kva Pav Sůr Šup Van 
+ + + + + + + + + O + 

Výsledek hlasování: Pro: 10      Proti: 0     Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 2/4/2014 bylo schváleno. 
 
 
2. Závěrečný účet městyse, účetní závěrka a zpráva o výsledku přezkoumání 
hospodaření městyse Choltice za rok 2013 
Starosta shrnul základní parametry výsledků hospodaření v roce 2013 a informoval 
o proběhlém auditu. Zprávu o kontrole hospodaření projednal kontrolní výbor. Výsledná 
zpráva přezkumu účetnictví říká, že hospodaření městyse je bez závad. Následně starosta 
předal slovo předsedovi kontrolního výboru Z. Kolbabovi, který přítomné detailněji seznámil 
s průběhem a výsledky auditu. 
 
Diskuse: bez  
 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Choltice projednalo zprávu Finančního odboru Pardubického 
kraje o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Choltice v roce 2013 a schvaluje 
účetní závěrku a závěrečný účet městyse a schvaluje celoroční hospodaření městyse 
Choltice za rok 2013 bez výhrad.  
 
Hlasování 
Aug Bol Fiž Hor Kob Kol Kva Pav Sůr Šup Van 
+ + + + + + + + + O + 

Výsledek hlasování: Pro:10      Proti: 0     Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 3/4/2014 bylo schváleno. 
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3. Rozpočtové opatření č. 5/2014 
Starosta na úvod uvedl, že rozpočtové opatření č. 4/2014 bylo rozhodnutí starosty a týkalo 
přidělené dotace na volby do EU Parlamentu ve výši 18 tis. Kč. Dále starosta seznámil se 
změnami v rozpočtu.  Navyšují se příjmy o 75 tis. Kč (37 tis. Kč příjmy z prodeje pozemků 
a 38 tis. Kč příjmy ze správních poplatků SÚ). Navyšují se výdaje také o 75 tis. Kč (64 tis. Kč 
zpevněná plocha pro hasičský sport, plot, brána, zemní práce a 11 tis. Kč projektová 
dokumentace veřejného osvětlení ul. Hellichova) 
Dále starosta informoval o zůstatcích na běžných účtech k 30.6.2014: celkem 791 666 Kč. 
 
Diskuse: bez 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2014 
 
Hlasování 
Aug Bol Fiž Hor Kob Kol Kva Pav Sůr Šup Van 
+ + + + + + + + + O + 

Výsledek hlasování: Pro:10      Proti: 0     Zdrželi se: 0 
Usnesení č. 4/4/2014 bylo schváleno. 
 
 
4. Petice za zachování stávajícího počtu tříd a personálního obsazení prvního stupně ZŠ 
Choltice. 
Starosta uvedl, že obdržel petici za zachování stávajícího počtu tříd a personálního obsazení 
prvního stupně ZŠ Choltice dne 15. 5. 2014 a současně s ní i otevřený dopis, ve kterém 
petiční výbor shrnuje připomínky vůči škole sebrané při podepisování petice. Petici i otevřený 
dopis obdržel i ředitel školy. Starosta a někteří zastupitelé se zúčastnili schůzky svolané 
ředitelem školy 21. 5. 2014 ve školní jídelně.  
Starosta poté seznámil veřejnost s odpovědí na petici a otevřený dopis. 
  
Diskuse:  

Starosta předal slovo zástupci petičního výboru p. Moravcovi, který vznesl dodatečné 
dotazy v souvislosti se zveřejněnou odpovědí starosty na petici a otevřený dopis. Spolu 
s panem Moravcem byli přítomni další členové petičního výboru pan Zelenka a pan Vavříček. 

Starosta požádal zástupce petičního výboru o časový prostor na realizaci opatření pro 
zachování paralelních tříd, odmítl alokaci finančních prostředků v rozpočtu městyse na 
financování pedagogických pracovníků, jež je plně v kompetenci státu. 

Dále si vzal slovo ředitel školy Mgr. Aleš Kalina, který zdůraznil, že v kompetenci 
zřizovatele ZŠ je možné udělení výjimky na 34 žáků v rámci jedné třídy (školský zákon), ale 
že o to nebude škola žádat. Ve školním roce 2014/2015 nastoupí do první třídy 33 žáčků 
a budou otevřeny dvě třídy po 16 a 17 žáčcích.  

Ing. Jan Málek zdůraznil institut školské rady, kde jsou zástupci zřizovatele, školy 
a rodičů, který měl být primárně pro řešení připomínek z řad rodičů využit. 

Milan Vavříček zmínil i roli rodičů a obecný úpadek morálky ve společnosti, který se 
promítá i do chování dětí. 

Mgr. Čermáková zmínila historii choltické školy za dobu svého cca 40-letého 
působení na ZŠ Choltice jako pedagoga i výchovného poradce, kdy současné vedení označila 
za jedno z nejlepších. 

Mgr. Aleš Kalina poděkoval za slova M. Vavříčka, a zmínil potřebu komunikace 
rodičů a školy při zatraktivňování školy, např. při nabídce volnočasových aktivit.  
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Mgr. Jozífová zmínila statistiku za 9 let souvisejících s odchody dětí ze ZŠ Choltice. 
ZŠ opustilo za 9 let 28 dětí, převážně z důvodů stěhování. Žádný z dalších důvodů nebyl 
uveden pro nespokojenost se ZŠ.    

Starosta diskuzi uzavřel a zdůraznil potřebu komunikace rodičů se školou 
a angažovanost rodičů v institucích k tomu určených jako je školská rada a SRPŠ. 

Pan Moravec opakovaně uvedl, že petice a otevřený dopis nebyly primárně určeny ke 
kritice chodu školy a pedagogických pracovníků, ale k poukázání na problémy, jak byly 
v průběhu sběru podpisů prezentovány signatáři petice. Toto podpořili ve svých vystoupeních 
i pan Zelenka a pan Vavříček. 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí odpověď starosty na petici a otevřený 
dopis. 
 

 

5. Informace o probíhající akci Revitalizace biotopů v PR a EVL Choltická obora 
Starosta požádal p. Vančuru, technika městyse, o sdělení informací o ukončené stavbě. Ten 
uvedl, že rybníky jsou hotové a zkolaudované, požeráky v pořádku, přebrány rybáři, pro 
nedostatek vody jde napouštění pomalu, manipulační řády jsou zpracované, s financováním 
akce nejsou problémy, potřebné doklady odeslány, 2 roky nesmí být umístěna násada ryb. 
Slavnostní otevření je plánováno za účasti veřejnosti a hostů na sobotu 9. 8. 2014 
u Chrtnického rybníka v čase od 14-18 h. 
V souvislosti s opětovným převzetím péče o rybníky bylo zjištěno, že napouštěcí stavidlo na 
přítoku není v dobrém technickém stavu, je zřejmě v majetku obce Chrtníky a bylo by vhodné 
jej převést pod správu městyse a následně opravit. 
 
Diskuse: bez 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí informace o akci Revitalizace biotopů 
v PR a EVL Choltická obora. 
 
 
6. Informace o přípravě akce Odkanalizování severozápadní části Choltic 
a rekonstrukce místních komunikací ulic Hellichova a U Školy 
Starosta sdělil, že je vydáno stavební povolení na stavbu kanalizace a čeká se na dokončení 
projektu na komunikace ulic U Školy a Hellichova. Poté bude vyhlášeno výběrové řízení na 
dodavatele stavby kanalizace a komunikace. 
Schůzka s projektantem a vlastníky RD v ulici U Školy se koná ve čtvrtek 3.7.2014 od 17:00 
na místě. 
 
Diskuse: 

Starosta přislíbil tazatelům v případě nemožnosti napojení jejich RD na dešťovou 
kanalizaci z technických důvodů udělení výjimky k odvodu dešťových vod do splaškové 
kanalizace. 

Pan Lébl upozornil na znění smlouvy o odvodu odpadních vod, které nepřipouští 
dodatky. Starosta s tímto tvrzením vyjádřil nesouhlas. 

Starosta informoval, že v rámci komplexních pozemkových úprav by měla být řešena 
cesta k jedousovskému hřbitovu i s příkopem, který by měl odvádět dešťovou vodu z polí do 
nově budované dešťové kanalizace. Nyní je voda z polí svedena jednotnou kanalizací na 
ČOV, kde zbytečně prochází technologickým procesem čištění. 
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Ing. Jan Málek apeloval na vybudování přípojek dešťové kanalizace 
v rekonstruovaných ulicích a její prodloužení směrem k území Choltice-Západ. Starosta 
odpověděl, že dešťová kanalizace se buduje právě proto, aby odváděla dešťovou i balastní 
vodu z této lokality a že další část dešťové kanalizace se povede ulicí Luční. Do této 
kanalizace se svedou zbývající části lokality, včetně některých melioračních řadů. P.Vančura 
doplnil, že dešťová kanalizace bude také protažena až ke křižovatce U Kvartýru, kde do ní 
budou zavedeny oba silniční příkopy. V současné době voda ze silničních příkopů teče do 
jednotné kanalizace a tím i zbytečně do ČOV. 

Bližší informace a požadavky na úpravy v projektu budou řešeny při schůzce 
s projektantem 3.7.2014 od 17:00. 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí informace o přípravě akce 
Odkanalizování severozápadní části Choltic a rekonstrukce místních komunikací ulic 
Hellichova a U Školy. 
 
7. Informace o inventuře sbírek na zámku Choltice 
Starosta uvedl, že inventura byla zahájena v dubnu 2013 příchodem nového kastelána. Nyní 
se zpracovává za metodické pomoci Východočeského muzea závěrečná zpráva, které bude 
předložena na některém dalším zastupitelstvu. 
Průběh inventury shrnul předseda inventarizační komise Z. Kolbaba: 
Východočeské muzeum jako metodický a poradní orgán dodá stanovisko, jak naložit 
s nedohledanými exponáty. O odpisu těchto chybějících exponátů rozhoduje zastupitelstvo.  
Následně bude ucelená sbírka předána novému kastelánovi. 
 
Diskuse: 
 M. Fižová informovala o problémech s prohlášením některých exponátů ze sbírek za 
kulturní památku, na něj se vztahuje jiný zákon. A nakládání s těmito exponáty je výrazně 
omezeno. Nedohledané exponáty mohly být odcizeny při zlodějských nájezdech 
v předchozích letech. Starosta oponoval, že při zápisu exponátů do seznamu kulturních 
památek byly všechny vybrané exponáty památkovým ústavem odborně popsány a nafoceny, 
což přispěje k jejich následné lepší péči o ně. 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí informace o inventuře sbírek na zámku 
Choltice. 
 
 
8. Informace o průběhu Komplexních pozemkových úprav.  
Starosta informoval, že v průběhu července bude ze strany projektantů KPÚ firmy 
GEOŠRAFO s.r.o. zahájeno projednávání nároků s jednotlivými vlastníky pozemků. 
Projednávání se uskuteční v prostorách úřadu městyse, vlastníci budou pozváni dopisem. 
 
Diskuse: bez 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí informace o průběhu Komplexních 
pozemkových úprav. 
 
9. Informace starosty o aktivitách městyse od posledního jednání zastupitelstva 

• Podány informace o další stavební činnosti (P.Vančura). Probíhá oprava sanktusníku 
na hrobce Thunů, skončena oprava úžlabí na zámku, skončeno čištění náletu v oboře 
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a vyčištění cest v oboře, zhotoven nový vjezd do sportovního areálu pro potřeby 
hasičů 
Zabudovány nové stojany na kola u vstupu zámku, končí oprava mostu směrem na 
Stojice (v režii Správy a údržby silnic), probíhají opravy vjezdů a příjezdových 
komunikací svépomocí občanů za přispění městyse Choltice. Je připraveno 
pokračování opravy chodníku v Pardubické ulici směrem k Jednotě, plánována oprava 
zdi obory u Chrtník, bude zahájen nátěr oken a zábradlí v DPS 160, připravuje se 
výsprava místních komunikací. 

• První měsíc probíhá dohled bezpečnostní agentury Warrior security (P.Vančura) 
• Pořízení herních prvků pro hřiště MŠ Choltice 
• Pronájem nebytových prostor Lékárny u Romedia v Cholticích 

Stávající nájemkyně požádala o skončení nájmu k 31.12.2014. Záměr je zatím 
ve stadiu zveřejnění. Žádost již podal jeden zájemce, provoz lékárny nebude přerušen. 

• Oprava pomníku B. Jelínka 
•    Pomník obětem 1. sv. války 
• Kulturní akce –červen – červenec – srpen - září 

o 1.6. – dětský den na zámku 
o 14. – 15. 6. Fotbalové turnaje elévů a ml.žáků 
o 21.6. – 11. Ročník festivalu chrámových sborů 
o 22.6. - Loutkáři na zámku aneb loučíme se se školním rokem 
o 28.6. – oslavy 130 let SDH Choltice 
o 5.7.  - Řemesla na zámku 
o 19.7. – Třicetiletá válka v Cholticích (zámek) 
o 2.8. – Válka v krajce (zámek) 
o 9.8. – Slavnostní ukončení Revitalizace PR a EVL Choltická obora (Chrtnický 

rybník 14-18 h, zábavné odpoledne v přírodě) 
o 16.8. – Sokolnictví (zámek) 
o 30.8. – Hradozámecká noc 
o 6.9. – Choltický deštník (charit.zábavné odpoledne na zámku) 
o 13.9. – Burčákové slavnosti (zámek) 

Diskuze:  
V.Fižová dala podnět k úpravě vyhlášky o volném pohybu psů, aby bylo více míst pro 
pejskaře. Odp. starosta, že se vyhláška upravit může, ale že je potřeba nejdříve další vhodná 
místa najít. Je to podnět pro další zastupitelstvo. 
Ing. Málek se dotázal na možnost přímého kontaktu na bezpečnostní agenturu? Odp. 
P.Vančura, že toto není zatím v plánu, v případě ohrožení majetku či života občanů je třeba 
volat Policii ČR.  
J.Půlpán se dotázal na vybudování záchytného parkoviště pro kulturní akce v zámeckém 
areálu. Odp. starosta, že v plánu je parkoviště již od roku 2013, ale potřebných cca 250 tis. Kč 
na úpravu plochy se zatím nepodařilo uvolnit. 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí informace starosty o aktivitách městyse 
od posledního jednání zastupitelstva. 
 
11. Různé 
11.1. Informace o provozovně na zpracování dřevního odpadu v jedousovském kravíně 
Starosta s majiteli firmy dojednal prohlídku provozovny včetně přilehlých prostranství na 
středu 25. 6. 2014, přítomní zastupitelé na místě posoudili realizaci opatření vedoucích ke 
snížení hlučnosti provozovny. Provedené změny jsou pozitivní. Dále byli zastupitelé 
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informování i o výsledku měření hluku při činnosti provozovny v jedousovském kravínu – je 
v normě. 
 
Diskuse: 
P. Hončík poděkoval za přístup zastupitelstva a zdůraznil významné zlepšení situace kolem 
provozovny. 
P. Horák se informoval na využívané pozemky v okolí provozovny a formu jejich nájmu. 
Odp.starosta: Pozemky vypůjčené jsou používány v souladu s výpůjční smlouvou, ostatní 
pozemky městyse jsou dočasně využívány na základě dohody. 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo informace na vědomí. 
 
 
11.2. Informace o činnosti Obecní stráže 
Informace podal p. Vančura. Obecní stráž působí především v oblasti prevence. S poznatky 
získanými při výkonu služby seznamují ihned vedení městyse. Městys obdržel nabídku 
přímého střežení obecních objektů a spolupráce při větších kulturních akcích městyse 
(zejména při řízení dopravy a organizačním zajištění parkování motorových vozidel). Obě 
nabídky byly přijaty kladně.  
 
Důvody zřízení stráže - vandalismus, pořádek v obci, dodržování vyhlášek, kontrola obecních 
objektů, prevence. Poznatky o opilých a zfetovaných řidičích usedajících po diskotéce za 
volant budou předány Policií ČR se žádostí o zpřísnění kontrol. 
 
Diskuze: bez 
 
 
Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo informace na vědomí. 
 
Starosta ukončil schůzi v 21:15  hod. s přáním pěkného večera. 
 
Přílohy zápisu: 
1. Oznámení o svolání ZM 
2. Prezenční listina 
3. Rozpočtové opatření 5/2014 
4. Petice za zachování stávajícího počtu tříd…..a odpověď starosty 
5. Otevřený dopis podaný s peticí za zachování stávajícího počtu tříd…..a odpověď starosty. 
 
Zápis byl vyhotoven dne:  5.7.2014 
Zapisovatel: Bc. Lukáš Sůra 
 
Ověřovatele:  Zdeněk Kolbaba:......................................... dne ........................ 
 
  Pavel Kváč:................................................ dne ......................... 
 
Starosta:  Mgr. Tomáš Bolek:..................................... dne ........................ 
 
Razítko městyse: 
 
Vysvětlivky hlasování:   „+“ pro, „-“ proti, „Z“ zdržel se, „O“ omluven 


